
Protokół
 z sesji Rady Gminy 

 z dnia 30 października 2012 roku.

W dniu 30 października 2012 roku w urzędzie  Gminy w Sońsku odbyła się 
XXIII  sesja  Rady  Gminy  Sońsk.  W  posiedzeniu  udział  wzięli  Radni   wg. 
Załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1.Jarosław Wielechowski - Wójt Gminy Sońsk
2. Katarzyna Nałęcz - Skarbnik Gminy Sońsk
3. Katarzyna Ptasiewicz - Sekretarz Gminy

Ad. 1
 Przewodniczący Rady, Radny Krzysztof Niesłuchowski stwierdzając kworum 
władne do podejmowania uchwał, otworzył posiedzenie.

Ad. 2 
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu:

1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z  XXII  Sesji  Rady Gminy Sońsk z dnia 24 września 

2012 roku 
4. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) Zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  2012  rok.  DRUK 
Nr1

b) Zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Sońsk  na  2012  rok DRUK 
NR. 2

c) Zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w roku budżetowym 2012. 
DRUK Nr. 3 

d) Wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargo-
wej stanowiącej własność gminy.(dz. Nr. 79/3 w Gąsocinie) DRUK 
NR. 4

e) Wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  stanowiącej 
mienie komunalne( dz. Nr. 67 w Komorach Dąbrownych). DRUK 
NR.5

f) Wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  stanowiącej 
mienie komunalne( dz. Nr. 65 w Komorach Dąbrownych). DRUK 
NR 5

g) Wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  stanowiącej 
mienie komunalne( dz. Nr. 150w Koźniewie Średnim).DRUK Nr. 6



h) Podziału Gminy Sońsk na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wy-
borczym. DRUK Nr. 7

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami.
6. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Gminy  o swojej  działalności  w  

okresie    pomiędzy sesjami.
7. Sprawozdanie z działalności Kierownika Zakładu Komunalnego pomię-

dzy sesjami.
8. Zapoznanie  Radnych  z treścią  pism  jakie  wpłynęły  do  Rady  Gminy 

w okresie  pomiędzy sesjami.
9.  Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych Rady Po-

wiatu i  zaproszonych gości
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11.Wolne wnioski i informacje 
12.Zamknięcie obrad.

 
Ad. 3 
protokół  z sesji XXII został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4 
Podjęcie uchwał:

A)zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012 rok. 

B) Zmiany w budżecie na 2012 rok

c)zgoda na zaciągnięcie pożyczki długoterminowej

Pani  Skarbnik  szczegółowo  omówiła  zaplanowane  zmiany  WPF.  Zmiany  w 
WPF podyktowane są zmianami uchwały budżetowej związane z zaciągnięciem 
pożyczki  krótkoterminowej.  Zmiany  w  budżecie  wynikają  z  ostatecznego 
rozliczenia realizacji projektu na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.
Około 100 osób zrezygnowało z budowy oczyszczalni co spowodowało zmiany 
w  rozliczeniu.  Powodami  rezygnacji  były  najprawdopodobniej  kwestie 
finansowe tych, którzy wcześniej zapisywali się na listę chętnych.
Pożyczka  jest  zaciągana  na  pokrycie  dofinansowania.  Z  chwilą  kiedy 
dofinansowanie  wpłynie  na  konto  BGK,  pożyczka  zostanie  automatycznie 
spłacona.  Podobna  sytuacja  była  na  koniec  roku  2011  kiedy  rozliczany  był 
projekt na rozbudowę OSP w Gąsocinie.
Przewodniczący odczytał treść uchwał.

Ad. a)Za-14, wstrz.-1



Ad .b) Za-14, wstrz.-1
Ad. c) Za-13, wstrz.-2

d) wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości
Wójt  omówił  projekt  uchwały,  która  dotyczy  zgody  na  sprzedaż  działki 
stanowiącej  mienie  gminy.  Działka  położona  jest  dość  niefortunnie,  bo 
pomiędzy  działkami  prywatnymi  i  stanowi  w  całości  podwórze  osoby 
prywatnej.

Przewodniczący odczytał treść uchwały
Za- jednogłośnie

E) zgoda na dzierżawę , działki w komorach Dąbrownych

Działki  były  dzierżawione  przez  P.  …..,  ale  w  związku  z  ich  rezygnacją  z 
dalszej uprawy należy ponownie wystawić je do dzierżawy

Przewodniczący odczytał treść uchwały
Za- jednogłośnie

f) zgoda na dzierżawę , działki w komorach Dąbrownych
Sytuacja adekwatna do uchwały w/w

Przewodniczący odczytał treść uchwały
Za - jednogłośnie

g) zgoda na dzierżawę, działki w Koźniewie.

Sytuacja adekwatna do uchwały w/w

Przewodniczący odczytał treść uchwały
Za - jednogłośnie

h) podział gminy na okręgi wyborcze.

Wójt  omówił  planowany  podział  na  okręgi  wyborcze.  Zaznaczył,  że  przy 
sporządzaniu  projektu  uchwały  kierowano  się  zaleceniami  KBW.  Projekt 
uchwały został przekazany również do KBW. 
Wójt wyjaśnił, że pod uwagę jest brana liczba osób zameldowanych na terenie 
gminy.



Radny Piotr Kurowski złożył wniosek dotyczący zmian w podziale gminy na 
okręgi wyborcze:
Nr. 6: Ciemniewo, Ciemniewko, Pękawka, Niesłuchy (466 osób)
Nr. 7: Marusy, wola Ostaszewska, Ostaszewo, Koźniewo Wielkie ( 644 osoby)
Nr.  15:  Bieńki  Kalkuty,  Bieńki  Śmietanki,  Strusinek,  Bukaty,  Ciemniewko i 
Mężenino Węglowice ( 615 osób)
Radny Kurowski stwierdził, że projekt uchwały powinien zostać skonsultowany 
z mieszkańcami. 
Mecenas stwierdził, że to Wójt i rada gminy ustala podział na okręgi i nie są 
wymagane konsultacje. Wniosek Radnego Kurowskiego należy odrzucić i nie 
brać pod uwagę.

Radny  Piotrowicz  Wiesław  stwierdził,  że  projekt  jest  utworzony  bez 
przemyślenia,  bo jest  pełen niejasności.  I  absurdów. Radny Stwierdził,  że  w 
takiej postaci jak jest planowane to przeprowadzenie wyborów będzie nierealne.

Wójt  stwierdził,  że  każdy  projekt  może  być  niezadowalający  bo  każdy  z 
mieszkańców i radnych będzie miał swoją wizję  podziału gminy na okręgi.

Poza wystąpieniami w/w radnych nie było więcej uwag.
Przewodniczący odczytał treść uchwały.
Głosowanie 
Za - 8 
Przeciw - 6
Wstrzymało się - 1 

i) pomnik przyrody – zmiana zarządzenia 
Wójt wyjaśnił konieczność podjęcia tej uchwały. W Bądkowie jest grupa dębów 
szypułkowych  stanowiących  pomniki  przyrody,  i  tylko  dzięki  tej  uchwale 
można wyciąć jeden z nich, który całkowicie obumarł.

Przewodniczący odczytał treść uchwały
Za -15 jednogłośnie

Ad. 7
 Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami obejmowało:

- spotkania z dyrektorami szkół i przedszkoli.
- Spotkanie  z  firma  „BŁYSK”  w  sprawie  ewentualnej  współpracy  w 

kwestii odbioru nieczystości stałych
- Systematyczne spotkania z mieszkańcami  gminy
- Spotkanie  z  przedstawicielami  PKP w sprawie  odbioru  wiaduktów  na 

których  uzgodniono,  że  będzie  zgoda  Wójta  ale  pod  warunkiem 
wykonania napraw na drogach, którymi prowadzone były objazdy. 



- Szkolenie dotyczące wprowadzenia w Życie ustawy śmieciowej.
- Odbiory inwestycji w tym przydomowych oczyszczalni ścieków.
- 27.10 uroczyste otwarcie remizy w Gąsocinie.
- przedstawiona został również informacja o złożonych przez pracowników 

oświadczeniach majątkowych.
Ad. 8 
Sprawozdanie z działalności przewodniczącego obejmowało;

- uczestnictwo w posiedzeniu Zarządu gminnego OSP
- szkolenie w Płocku dotyczące wdrożenia ustawy śmieciowej
- uroczystość otwarcia OSP w Gąsocinie

Ad. 9 
Sprawozdanie  kierownika  Zakładu  komunalnego  obejmowało  informacje  o 
bieżącej  działalności  Zakładu  Komunalnego.  Ponadto  kierownik,  Andrzej 
Berent  złożył  wniosek  aby  Rada  ustaliła  cenę  za  ogrzanie  1  m  wody  i 
powierzchni lokali.
Ad. 10

Przewodniczący Rady odczytał treść pism złożonych do rady Gminy.
Pisma wpłynęły od:
- Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczych Straszy Pożarnych
- Dyrektorów placówek oświatowych z terenu gminy Sońsk
- Dyrektora Gimnazjum w Gąsocinie
- Dyrektora Ośrodka Socjoterapii w Gołotczyźnie
- Prezesa Spółdzielni Mleczarskiej w Gąsocinie
- Mieszkańców Sońska

Ad 11

Sołtys Komór Błotnych zwrócił się z prośba o remont drogi stanowiącej objazd 
do budowy prowadzonej przez PKP.

Pan Andrzej Berent wyraził swój niepokój wynikający z nieobecności Radnych 
Powiatowych, Zaznaczył, że są do n ich pytania.

Ad.11

Dyrektor  Ośrodka  Socjoterapii  w  Gołotczyźnie  przedstawił  sprawę  w  jakiej 
zwrócił  się  w  swoim  piśmie  do  Rady.  Prośba  o  wydanie  opinii  w  sprawie 
zamiany  w/w  ośrodka  na  Młodzieżowy  Ośrodek  Wychowawczy.  Dyrektor 
Stasieuk zaznaczył, że nie byłby to zakład Poprawczy i nie zostałby zwiększony 
nabór młodzieży ponadto jaki jest w chwili obecnej. Dyrektor wspomniał, że w 
2009 roku zwracał się do Rady z prośbą o wydanie opinii w podobnej sprawie, 
kiedy to miał powstać Ośrodek Socjoterapii. Przypomniał również zebranym, że 
większość osób pracujących w Ośrodku to mieszkańcy gminy Sońsk. Dyrektor 



zaznaczył,  że  nie  zdarzało  się  przez  ostatnie  3  lata  aby  mieszkańcy  tegoż 
Ośrodka popadali w konflikty z mieszkańcami okolicy. Pan Stasieuk poprosił 
Radę aby w miarę możliwości wydała opinie w sprawie z uwagi na czynności 
jakie musi podjąć w związku ze zmianą w Ośrodku.

Radny  Krzysztof  Nowicki  wyraził  swój  niepokój,  bo  w  2009  roku  padły 
zapewnienia,  że nie będzie  więcej  zmian w Ośrodku a  teraz znów się  temat 
pojawił.  Radny stwierdził,  że  w pierwszej  kolejności  należy zapoznać  się  ze 
zdaniem mieszkańców Gołotczyzny o dopiero na tej podstawie Radni powinni 
wydać swoją opinię.

Dyrektor  Stasieuk  wyjaśnił,  że  zmiany  są  spowodowane  faktem  odejścia  z 
Ośrodka ostatniej grupy dzieci niedosłyszących. W czasach kiedy dzieci były 
kierowane  do  tego  ośrodka  było  ich  bardzo  dużo,  w  chwili  obecnej  jednak 
zarówno decyzja rodziców jak i rozwój medycyny spowodowały iż tych dzieci 
było znacznie mniej. Byli uczniowie, którzy byli w ośrodku nawet 14 lat.
Planowana placówka nie podlega prawu karnemu tylko oświatowemu więc nie 
może w niej być mowy o tzw. poprawczaku.

Wójt  zwrócił  uwagę  na  fakt  iż  powstanie  takiego  ośrodka  pozwoli  na 
przywrócenie placówki Policji w Sońsku, która została zlikwidowana z dniem 2 
listopada 2012 roku.

Radny Rafał  Siwek złożył wniosek aby opinia w sprawie została wydana na 
najbliższej sesji Rady Gminy.
„za”- jednogłośnie.

Radny  Siwek  złożył  wniosek  o  powołanie  Zespołu  mającego  na  celu 
wyjaśnienie  i  znalezienie  sposobu  a  rozwiązanie  problemów  związanych  z 
dostawa ciepła do bloku Wspólnoty Mieszkaniowej.

„za”-12
„wstrzymało się”- 3

Radny  Wiesław  Piotrowicz  zauważył,  iż  wielokrotnie  już  była  mowa  o 
problemie  z  dostawą  ciepła  do  bloku  Wspólnoty  Mieszkaniowej  i  jej 
mieszkańcy  powinni  płacić  za  ciepło  tyle  aby  całkowicie  pokryć  koszty 
rzeczywistego zużycia ciepła.

Ad, 13

Radny Nowicki wystąpił z zapytaniem czy Zakład Usług Wodnych korzystał z 
umorzeń podatkowych w 2012 roku.



Wójt zaprzeczył i wyjaśnił, że ZUW płaci tylko 0,6 % podatku.

Po stwierdzeniu wyczerpania porządku obrad  przez Przewodniczącego, obrady 
zakończono.  
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